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ЖЕНИ НАЧЕВА: Добър ден, колеги. Благодаря Ви, че се отзовахте. 

Който е съгласен с предложения дневен ред, моля да гласува. Приема се. 

ДНЕВЕН РЕД: 

1. Разглеждане на постъпили искания от лечебни заведения. 

2. Разни. 

ЗА – Жени Начева, д-р Бойко Пенков, Росица Велкова, д-р Иван Кокалов, 

Оля Василева, Пламен Таушанов. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Има три неща, които да Ви кажа и да обсъдим. 

Първо, проф. Салчев искаше да постави на нашето внимание списък от 

болници, които желаят да си увеличат броя на леглата над настоящия брой 

легла за целите на Ковид до края на годината. Говорихме, че ще се 

представят на Надзорния съвет тези случаи, затова, проф. Салчев, 

заповядайте. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Взехме решение и днес пуснахме 

указание към РЗОК, което гласи, че всички легла, които са над сключените 

по договор, влизат по код 88.88 „Служебно спешно“ и могат да ги 

увеличават за периода на Ковид. Там няма да има проблем. Дали ще бъдат 

към някои отделения или не всички имат тази възможност при едно 

изискване, че трябва да има заповед на РЗИ, протокол и разрешение, както 

е написано по § 6, т. 5 и т. 6 от НРД. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Това вече го гласувахме, проф. Салчев, 

мисля, че с бюджета, че имат право да увеличават леглата и т.н. 
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ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Д-р Кокалов, проблемът беше, че 

могат да преструктурират в обема, за който имат сключен договор, а сега 

им разрешаваме по 88.88. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Освен обемът, беше написано и че могат да 

увеличават всички легла. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Да, сега във връзка с увеличаването 

на броя на леглата, им дадохме възможността да са по код 88.88. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: От къде ще намерят легла? Как ще се случи 

това? 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Както искат. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Ако има налични в други отделения, да 

преструктурират, така ли? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Да. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Значи това не е увеличаване на леглата. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Не, те са налични, това са легла, за които не са 

сключили договор с НЗОК. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: По правилник имат повече легла. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Просто да си уточня за себе си. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Те сключват договор с НЗОК за 

определен обем легла, а по правилник имат повече и във връзка с това им 

дадохме тази възможност. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Но те ще ги ползват само за Ковид или ще ги 

ползват и за друго? 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Само за Ковид, така е написано. 
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ЖЕНИ НАЧЕВА: Само за Ковид, докато продължава кризата с 

Ковид и има нужда от повече хоспитализации. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Аз мисля, че няма проблем, но въпросът е да 

се види дали тези болници имат условията. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Има един друг проблем, който ще 

решим в утрешния ден, тъй като някои са приемали пациенти на тези легла 

от 01 ноември, но не са отбелязвали Ковид. Тези пациенти са 2 400 и ще се 

извърши проверка и до отчетите, до 10-ти декември, проблемът ще бъде 

отстранен, тъй като Договорът за изменение и допълнение на Националния 

рамков договор за медицинските дейности за 2020-2022 г. е антидатиран. В 

тази връзка с това антидатиране в някои лечебни заведения се е получило 

това, че не са ги кодирали и затова, след извършване на проверка и решение 

на Надзорния съвет, ще бъдат заплатени. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: То зависи от констатациите от проверката. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Да, те ще проверят. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Те трябва да се датират от 01 ноември. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Да и трябва да съвпаднат с 

националната Ковид система и след това се заплащат. 

ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Може ли аз да попитам нещо? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Да. 

ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Преди време Надзорният съвет взе 

решение да се увеличават леглата в рамките на лечебното заведение? 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Да. 

ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Вече са изчерпани възможностите в 

лечебното заведение, т.е. на 100% са пълни леглата по НРД, и те искат 

други легла, за които не са сключили договор, така ли? 
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ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Не, г-н Таушанов. С НРД, което е 

подписано и по § 6, могат да си увеличават леглата във връзка с Ковид, 

дори и да не са изчерпани. Разбрахте ли ме? 

ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Въпросът ми е в тези лечебни заведения, 

които искат да си увеличават леглата, изчерпани ли са? 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Не. 

ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Аз не мога да разбера, след като в една 

болница има 70% използваемост на леглата, защо се налага? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Защото аргументите на тези лечебни заведения са, 

че те трябва да имат готовност за лечение и на други пациенти в случай на 

необходимост, тъй като поемат и други спешни пациенти, когато това се 

налага. 

ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Т.е., нормалните заболявания. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Да и ако се блокират тези легла … 

ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Това беше уточнението, което исках да 

разбера. Благодаря Ви! 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Моля и аз Ви благодаря! Вторият въпрос, който 

искам да представя пред Вас е казусът, който е свързан с извършването на 

PCR тестове преди м. август 2020 г., в лечебни заведения, изпратени от 

друго лечебно заведение със или без договор помежду им. Няколко са тези 

казуса, когато още нямаше достатъчен брой лаборатории, когато 

поставяхме началото на PCR тестовете и имаше само няколко лаборатории 

на територията на страната, преди да сключим договора за изменение и 

допълнение на НРД, където към всяка клинична пътека предвидихме 

средства за тази дейност (за тестовете). Постави се въпросът кой ще 

заплати тези тестове, които са извършени от лабораториите за този период 

от време. Трябва да вземем решение по този въпрос, защото има десетки 
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писма, включително и в Министерството на здравеопазването. 

Министерството на здравеопазването няма как да плати тези тестове, а 

НЗОК може единствено в рамките на бюджетите на лечебните заведения 

или по някакъв друг ред. Ако проф. Салчев има някакво предложение… 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Извинявайте, но не можах да разбера. Тези 

тестове се правят при прием на пациенти или ... 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Да, при прием на пациенти. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: И не са им взимали пари? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Да, не са им взимали. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Как да го докажем, че не са им взимали? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Има документация за целта. Например Търговище 

нямат лаборатория на територията на областта и изпращат във Варна. И не 

само Търговище, но и други. Когато изпращат за тест при проф. 

Кантарджиев, Министерството на здравеопазването заплаща тези тестове, 

но когато ги изпращат във Варна, Варна ги изследва за собствена сметка. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Каква е бройката? Колко са тези тестове? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Ние сме събрали информация и са около 300 000 

лева за УМБАЛ „Св. Марина“ Варна и ... 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: На каква цена? На 60-те лева ли? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Да, на тази цена и имаше още няколко болници, 

мисля, че в Стара Загора … 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Това прави 5 000 теста. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Исках да кажа, че и в Стара Загора имаше подобен 

казус, както и на още 2 - 3 места, където бяха основните лаборатории, 

извършващи това изследване. Документацията може да бъде предоставена. 



7 

 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Ние не можем да вземем решение без 

документи. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Ние имаме събрана информация. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Искам документация, не информация. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Проф. Салчев, може ли да кажете за казуса, 

защото ние имаме документация и ако трябва ще я изпратим на НЗОК, но 

мисля, че и при Вас я има. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Постъпиха много питания от тези 

болници и аз им казах да сключват договори помежду си, защото ние сме 

подали 20 болници … 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Те занапред са сключили договори, но въпросът е 

за минал период. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Аз не виждам как ще плащаме за 

минал период. Те даже не могат да ни представят точна информация колко 

тестове са извършени, а представят само фактури. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Да, фактури могат да предоставят. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Но само фактура. Нито предоставят 

имена на пациенти, нито нищо, само фактура. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Трябва да има документи, както казва д-р 

Кокалов. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Ние ще вземем информация, но искам 

документация. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Непрекъснато изпращат писма. Три 

са болниците, които изпращат писма до министъра на здравеопазването, че 

други болници им дължат пари, защото са правили тестовете. Изпращат 

писмата, а при мен изпращат фактурите. Аз на какво основание да платя? 
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Ако Надзорният съвет вземе решение да се платят, няма проблем. Аз 

обяснявам каква е ситуацията. Нито имаме информация за колко пациенти 

са направените тестове, нито имената им, само фактура. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Аз предлагам да направим следното. 

Информацията, която е събрана в Министерството на здравеопазването, ще 

я изпратим на проф. Салчев, а отделно НЗОК да изиска информация от 

РЗОК и от лечебните заведения за периода от началното на пандемията до 

01 август 2020 г.  и когато разполагаме с пълната информация, подкрепена 

с документи (ИЗ на пациента и фактури), тогава да вземем решение. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Ние трябва първо да уточним каква 

информация ни трябва. Лечебното заведение, което не е имало лаборатория 

и е изпратило пробите, да даде информация за пациентите (имена и т.н.), за 

които е извършено изследването. От лабораторията да предоставят 

фактурите. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Не може лабораторията да не 

представи имената на пациентите, на които е извършвала PCR тест. 

ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Не може ли да се поиска от лечебните 

заведения, които са отправяли искането към други лечебни заведения, да 

представят исканията и списък на пациентите? 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Ние това казахме. 

ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Да, точно затова те подкрепям. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Защото, когато лабораториите са издавали 

фактурите, не са били поименно. 

ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Нас ни интересуват поименно. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Нас ни интересуват имената на пациентите, 

които са изпратени за изследване. 
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ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: И кой ги е изпращал там. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Болницата, която ги е приемала, ги е 

изпращала в лабораторията. И тя трябва да ни даде имената на тези болни, 

защото тя съхранява историите на заболяванията на пациентите и ги е 

изпращала за PCR тест. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Говорим само за лечебни заведения за болнична 

помощ, защото всички тестове, извършени от РЗИ, са платени от 

Министерството на здравеопазването. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Точно така. 

ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Да. Това да се представи на проф. Салчев, 

той да ги види и след това да ни ги представи за вземане на решение, ако 

счита, че е необходимо и възможно. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Ако няма име на пациента и срещу него да 

стои име … По броя на пациентите, които са приети и след това са 

изпратени, по този брой ще се изискат фактурите. 

ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Има ли някаква връзка между изпратените 

за изследване пациенти и след това същите пациенти да са 

хоспитализирани или не? Трябва да проверим каква е взаимовръзката. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Няма връзка, най-различна е връзката. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Искам да Ви кажа, че в момента 

трябва НЗОК да провери медицинските изделия, тъй като има такава 

добавка в закона, делата, които не сме проверявали, а сега трябва да 

проверим и тези неща. НЗОК работи с една трета от капацитета. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Ние просто искаме да кажем, че ти си този, 

който … 
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ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Аз приемам решението на 

Надзорния съвет да се направи насрещна проверка между едните и другите. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Не, проверка няма как да направиш. Единствено 

информация от двете лечебни заведения. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Няма как да правим проверка. Ние говорим 

следното: който иска да му се плати, трябва да ни даде цялата информация. 

Ние няма да правим проверка. Ако не ни дадат информация, няма да им 

платим. 

ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: За да не Ви обременяваме с излишни 

неща. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Ще изискаме необходимата 

информация от лечебните заведения, които претендират за тези суми. 

ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Поименно. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Точно така, да. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Добре, разбрах Ви. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: И който е потвърдил, че лицето е 

изследвано, да има фактура от лабораторията. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Сега ще Ви кажа за един по-особен 

случай, по който в момента също се претендират суми, това е в град 

Плевен. Медицинският университета в град Плевен си е закупил 

лаборатория, няма договор нито с болницата, нито с НЗОК, но претендира 

за тези средства. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Без договор няма да му платим. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Ние в Плевен говорихме да се регистрират по 

член, в момента не мога да Ви го кажа точно кой, от Закона за здравето, 

мисля, че беше 22, сега не мога да Ви го уточня, за да бъдат включени в 
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заповедта на министъра на здравеопазването в обхвата на лабораториите, за 

които НЗОК може да заплаща. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Аз съм съгласен, но нали разбираш, 

че те, докато извършват всички тези действия, после трябва да кажа на 

Надзора „дайте да им платим нещо, което е в бъдещето“. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Не, говорим занапред. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Да не стане така, че да трябва да се 

върнем за минал период. 

Д-Р БОЙКО ПЕНКОВ: Те имат избор, ако болницата сключи 

договор с университета. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Не желае университетът да сключи 

договор с болницата, говорил съм многократно. Те искат да работят 

самостоятелно. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Вижте, хайде да не влизаме в подробности. 

ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Кажете за другите точки. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Ние работим по закон. След като няма 

договор, няма да го платим. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Точно така.  

Следващото е постъпило писмо от Министерския съвет в 

Министерството на здравеопазването, като трябва да поставим този казус 

за разглеждане от Надзорния съвет. Вие знаете лечебното заведение МБАЛ 

„Свети Иван Рилски Габрово“ ЕООД, гр. Габрово. Казусът е разглеждан и 

преди това на Надзорен съвет. Само искам да Ви припомня фактическата 

обстановка около този казус. Не става дума за промяна на стойностите на 

дейностите, по които работят за настоящата година, а за промяна обхвата 

на дейността и клиничните пътеки, по които работят. Лечебното заведение 
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в Габрово е изявило желание за сключване на договор за работа по 4 

кардиологични пътеки, 2 физиотерапевтични и 3 амбулаторни процедури. 

Аргументите на болницата са, че в условия на Ковид, а те имат сключен 

договор за работа с пациенти с Ковид, проследяването на състоянието на 

пациентите има връзка и с тези дейности, като част от възможността им да 

лекуват пациенти. Постъпило е искане към Надзорния съвет, ние сме 

отказали и съответно те са завели дело. Делото на първа инстанция е 

спечелено от лечебното заведение, но във връзка с § 10 от Преходни и 

заключителни разпоредби от Закона за бюджета на НЗОК за 2021 г., където 

няма ограничение за разширяване на дейността в рамките на определените 

от НЗОК стойности за работа на съответното лечебно заведение, те отново 

подновяват молбата си за м. декември, когато ще работят, да им се разреши 

работа по тези клинични пътеки, за да могат да … 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Извинявай, че те прекъсвам, но ние нали 

купуваме дейности, не финансираме всички дейности, а купуваме за 

нуждите? Там няма ли кардиологични или останалите, за които искат? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Сега ще обясня. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: За да можем да им разрешим, трябва да има 

нужда и никой да не ги изпълнява. Иначе няма как. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: За 3-те амбулаторни процедури – АПр №№ 11, 29 

и 99, и 2-те клинични пътеки – КП № 88.1 и 999,няма друг договор на 

територията на областта и те са единствени. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Значи ще им разрешим да осъществяват тази 

дейност, защото купуваме тази дейност. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Специално за 4-те кардиологични пътеки, 

областната държавна болница има договор от трето ниво на компетентност. 

Те желаят във вътрешно отделение да работят тези пътеки. Там бих 
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предложила евентуално да се организира среща с областната болница, за да 

уточнят движението на пациентите. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Нали става въпрос за частната болница? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Да. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Ние законово трябва да решим. След като 

депутатите решиха, че ние купуваме медицинските услуги за нуждите на 

населението и след като никой не извършва тези услуги, ние ще ги купим, 

но другите се правят и не виждам защо да им разрешаваме. Според мен 

няма нужда от това. Имат ли достатъчно специалисти, апаратура? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Мога да Ви кажа какво твърди директорът на 

районната каса. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Той може всичко да твърди. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Казвам, че аз не мога да отговоря. Добре тогава, 

ако желаете да разделим на две решенията. 3-те амбулаторни процедури и 

2-те физиотерапевтични … 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Лично аз ще гласувам за това, което го няма. 

За другото няма да гласувам, защото го има и се изпълнява. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Други мнения има ли? 

ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Нали има т. нар. Национална карта. Там 

как са описани нуждите и необходимостта от подобни пътеки, обем и т.н.? 

Там ли е отнесено, че има нужда от такива дейности? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: За кое по-точно? 

ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: За Габрово, за това, което се иска. По 

Националната карта, която се приемаше, имаха и области. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: По тези дейности, които отбелязах, процедурите и 

физиотерапевтичните, ги няма. 
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ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: В картата има ли такава потребност? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: За тях да. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Там има живи хора, които имат потребност 

от тези дейности и като никой не ги прави, ние ще ги купим, защото трябва 

да ги предоставим. 

ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Въпросът е дали в Националната карта е 

описано, че има нужда от тези процедури? 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Национална карта за процедури не се прави, 

тя се прави за населението, за възраст, за заболеваемост. Там не пише от 

кои пътеки имат нужда. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Точно така, както казва д-р Кокалов. Когато е 

давано разрешение на болницата да работи, тогава е съобразено, че тя може 

да работи с определен обхват дейности, за които им е разрешено да работи 

и това е включено в разрешителното им за работа. Вече във връзка с 

разрешителното за дейност спрямо картата, НЗОК, както казва д-р Кокалов, 

закупува конкретните дейности. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Държавната болница няма ли физиотерапия, 

не ги ли изпълнява? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Не. От обхвата на това, което се заявява, тя работи 

само по 4-те кардиологични пътеки. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Покрива само кардиологичните. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Да. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Само да Ви кажа, че 3-ма от 

кардиолозите от държавната болница са напуснали и са започнали работа в 

частната. 
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Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Ако са напуснали от държавната, тогава не 

би трябвало там да има персонал, който да изпълнява тези дейности. 

Д-Р БОЙКО ПЕНКОВ: И тогава трябва да им разрешим да работят 

и кардиология. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Затова трябва да имаме повече информация. 

Това не се случва за първи път. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Цялата информация, д-р Кокалов, Ви 

е изпратена от мен с всички становища и т.н., и че в момента има висящо 

дело, което ще бъде през м. януари 2021 г. Делото е срещу директора на 

РЗОК, не е срещу Надзорния съвет на НЗОК. Идеята ми е следната – по 

решение на Надзора може да разрешите всичко, което предлага г-жа 

Начева, до края на годината, а догодина, тъй като в Закона за бюджета на 

НЗОК за 2021 г. са отпаднали тези възможности Надзорът да разрешава и 

да не разрешава, те ще си подадат документите по нов начин, ще сключват 

нов договор, както всички останали лечебни заведения за разширяване или 

намаляване на дейността. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: За един месец. Имат пациенти с Корона вирус и 

затова го обсъждаме. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Говорим за кардиология, не за Корона 

вирус. Без да имаме достоверна информация, това което каза проф. Салчев, 

че кардиолозите са напуснали държавната болница и са отишли в частната, 

и в държавната няма кой да го прави, да, тогава сме длъжни да им 

разрешим, но някой трябва да ни потвърди това нещо. Има РЗИ там. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Аз затова Ви казвам, че в 

държавната и в частната са 50 на 50 кардиолозите. 

ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Извинете, но може ли, когато се обсъждат 

подобни въпроси, да има някаква входяща информация? 
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ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Г-н Таушанов, за предишното 

заседание на Надзорния съвет Ви е изпратена цялата информация. 

ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Няма нищо изпратено за днешното 

заседание, съжалявам. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: За днешното заседание няма, защото го свиках 

извънредно. Има поне четири преписки по този въпрос. Явно там 

проблемът е ескалирал, защото знаете, че ние с д-р Пенков пътуваме всеки 

ден в различни региони на страната, където има различни проблеми. Г-н 

Таушанов, този въпрос е разглеждан поне два пъти на Надзорен съвет. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: И ние сме им отказали, доколкото си 

спомням. И аз искам да Ви кажа, че ще потвърдя, че съм съгласен с тези 

пътеки, които ги няма и ще им откажа другите, а догодина с новия бюджет 

да кандидатстват по новата процедура. Има кой да ги изпълнява и ние сме в 

правото си по действащите правила да им откажем. 

ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Аз мисля, че д-р Кокалов е прав и ще 

подкрепя неговото предложение. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Добре, да обобщим. За месец декември 2020 г. 

разрешаваме за 2-те физиотерапевтични пътеки и 3-те амбулаторни 

процедури, за останалите кардиологични им отказваме. Аз предлагам, 

паралелно с това, да се свържат с другите лечебни заведения на 

територията на областта с цел координиране на съвместни действия. 

ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Да се изясни каква е връзката и кой къде 

ще лекува. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Да, за лечението на пациентите от тази група 

заболявания – кардиологичните, за да може, когато и те започнат да 

изпълняват тази дейност, да има синхрон в дейностите на отделните 

лечебни заведения на територията на областта. 
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Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Ние в момента си спазваме правилата, които 

действат тази година. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Моля да гласуваме решенията. 

По т. 1 от дневния ред 

 

НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 

РЕШИ: 

1. Разрешава сключването на договор на МБАЛ „Свети Иван Рилски 

Габрово“ ЕООД, гр. Габрово с НЗОК за оказване на болнична медицинска 

помощ за изпълнение на клинични пътеки с № 88.1 „Диагностика и лечение 

на хронична бъбречна недостатъчност при лица над 18 години“ и № 999 

„Наблюдение до 48 часа в стационарни условия след проведена 

амбулаторна процедура“ от приложение № 17 „Клинични пътеки“, както и 

амбулаторни процедури с № 11 „Консервативно лечение на продължителна 

бъбречна колика“, № 29 „Поетапна вертикализация и обучение в ходене“ и 

№ 99 „Предсрочно изпълнение на дейностите по клинична пътека“, 

съответно от приложение № 18 „Амбулаторни процедури“ на НРД за 

медицинските дейности за 2020 – 2022 г., за срок от 01 до 31 декември 2020 

г. 

2. Възлага на управителя на НЗОК чрез директора на РЗОК Габрово да 

сключи договор с МБАЛ „Свети Иван Рилски Габрово“ ЕООД, гр. Габрово 

с цел осигуряване на достъпна, своевременна и качествена болнична 

медицинска помощ на населението от област Габрово. 

3. Възлага на управителя на НЗОК чрез директора на РЗОК Габрово 

да организира среща между лечебните заведения за болнична медицинска 

помощ на територията на областта с цел гарантиране на достъп до 

медицинска помощ от всички специалности.  
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ЗА – Жени Начева, д-р Бойко Пенков, Росица Велкова, д-р Иван Кокалов, 

Оля Василева, Пламен Таушанов. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

 

НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 

РЕШИ: 

1. Не разрешава сключването на договор на МБАЛ „Свети Иван 

Рилски Габрово“ ЕООД, гр. Габрово с НЗОК за оказване на болнична 

медицинска помощ за изпълнение на клинични пътеки с № 16 

„Диагностика и лечение на нестабилна форма на ангина пекторис/остър 

миокарден инфаркт без инвазивно изследване и/или интервенционално 

лечение“, № 27 „Диагностика и лечение на остър коронарен синдром с 

фибринолитик“, № 29 „Диагностика и лечение на остра и изострена 

хронична сърдечна недостатъчност без механична вентилация“ и № 33 

„Диагностика и лечение на ритъмни и проводни нарушения“ от 

приложение № 17 „Клинични пътеки“ на НРД за медицинските дейности за 

2020 – 2022 г.  

2. Възлага на управителя на НЗОК чрез директора на РЗОК Габрово да 

информира за настоящото решение МБАЛ „Свети Иван Рилски Габрово“ 

ЕООД, гр. Габрово. 

ЗА – Жени Начева, д-р Бойко Пенков, Росица Велкова, д-р Иван Кокалов, 

Оля Василева, Пламен Таушанов. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 
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ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Има ли други въпроси за обсъждане, г-жо 

Начева? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Аз нямам други въпроси. Вие ако имате, 

заповядайте. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Аз реших, че има такива лечебни заведения, 

които претендират за средствата да достигнат до 100% и повече. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Да, има такива. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Моето предложение е на 10-ти 

декември, когато сме планирали да Ви поканим за заседание на Надзорен 

съвет, да разгледаме всички тези претенции, за които в момента събираме 

информация. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Ще могат ли всички до 10-ти? Те ще отчитат 

ноември месец и ще могат ли всички да подадат документи, защото те ги 

подават чрез РЗОК?  

ЖЕНИ НАЧЕВА: Професор Салчев координира с мен график във 

връзка с годишното приключване. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Ако искате, мога да Ви го изпратя. 

Няма проблем. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Надзорният съвет по-скоро трябва, когато сме 

готови да ги информираме и да им представим окончателната информация, 

да вземем решение и съответно да започнем да реализираме плащанията.  

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Аз съм съгласен, единствено с уговорката 

към колегите, че ако по ред причини се появи някой след заседанието и е 

във връзка с правилата, ние да се съберем и да вземем решение, за да няма 

ощетени. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Съгласна съм. 
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ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Добре, ако се наложи ще свикам 

веднага заседание на Надзорния съвет. Както виждате реагираме веднага, 

когато г-жа Начева или някой от Вас каже. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Съгласен съм, проф. Салчев. 

ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Аз бих искал да попитам как върви 

заплащането на лечебните заведения за извънлимитната дейност за 2015 г. 

и 2016 г. във връзка с направените промени, които се гласуваха в 

Народното събрание. Има ресурс и да се заплатят. Докъде стигна 

изпълнението на това действие? 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: По старото решение на Народното 

събрание плащаме ежедневно. Днес съм платил още 7 милиона лева. Всяко 

представено споразумение се плаща веднага. По новото решение на 

Народното събрание, което е свързано със Закона за бюджета на НЗОК за 

2021 г., то все още не е обнародвано в „Държавен вестник“, г-н Таушанов. 

В момента, в който го обнародват, Надзорният съвет трябва да утвърди 

правила. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Той пита за 2015 г. и 2016 г. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Да, именно за тях. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Г-н Таушанов, понеже тези споразумения се 

сключват на ниво РЗОК и когато се сключи, РЗОК го докладва на НЗОК и 

се нарежда плащането. Зависи кога са сключили. 

ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Въпросът е, че има откази на лечебни 

заведения на основание, че касата води дела със съответните лечебни 

заведения и не им заплаща дейността за 2015 г. и 2016 г. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Да, така е. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Да, защото сме спечелили делото. Защо да 

плащаме, когато сме спечелили делото? 
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ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Не сме спечелили, те са висящи. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Напротив, не са висящи, а има такива, които 

на първа инстанция сме ги спечелили и те искат да им се плати. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Така е, именно затова искам да Ви 

кажа, че има една добавка в Закона за бюджета на НЗОК за 2021 г., който 

чакам да бъде обнародван и тогава ще бъде решен този въпрос, и ще 

предложа на Надзорния съвет да вземе съответното решение. Докато не 

бъде обнародван законът, не мога нищо да Ви кажа. Изпълняваме 

действащите закони. Добавката в закона е независимо от нивото на делото 

касата да плати. Обаче има един проблем – при спечелено дело на трета 

инстанция във Върховен административен съд как ще се реагира. 

ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Това е ясно, не говорим за трета 

инстанция. Говорим за висящите. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: За висящите изчакваме и ще Ви 

предложа решение. Само да уточня, че добавката в закона включва и 

заплащане на медицинските изделия свързани с тази дейност и затова ще 

Ви предложа решение. Не мога да Ви го предложа предварително, докато 

не бъде обнародван Закона за бюджета на НЗОК за 2021 г. Това го 

обясняваме на всички лечебни заведения, за да не се притесняват. 

ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Добре. Благодаря Ви! Да има яснота, 

защото ни питат. 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Има още нещо. Ще трябва в периода около 20-ти 

декември да подготвим Анекс към рамковия договор за 2021 г., съобразен с 

някои аспекти на електронното здравеопазване и новите параметри по 

бюджета. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Не само анекс, но и методиката, г-жо 

Начева. 
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Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: За електронното здравеопазване няма 

проблем, но ние договорихме, че тези цени и обеми, включително и за 

стоматолозите, нали се разбрахме, че тези цени са до края на 2020 г. Сега 

какво искат и за 2021 г. да запазим тези цени? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Не, за 2021 г. трябва да ги определим. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Те искат вече да се запазят същите цени и 

всички ще искат това, а защо някой не запази нашия резерв? Ако нещата 

останат така, аз анекс няма да подпиша и няма да присъствам на 

заседанията на Надзорния съвет, след като някой ни отне възможността ние 

да реагираме гъвкаво. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Нека да оставим тези неща и първо 

да бъдат обнародвани всички необходими документи, след това аз ще Ви 

предложа съответните варианти и решения. Освен това трябва да направим 

и друго, тъй като се повишава бюджетът в болничната помощ ще трябва да 

повишим и базисната стойност, на която изчисляваме 85%. Ние сме 

направили изчисленията и ще Ви ги представя.  

ЖЕНИ НАЧЕВА: Да, трябва и това да направим. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Аз разбрах какво искате да кажете, но нека 

те да ми докажат, че са увеличили фонд работна заплата или някакви други 

разходи, за да не им стигат. 

ПРОФ. Д-Р ПЕТКО САЛЧЕВ: Съгласен съм, имаш това право. Аз 

да си свърша моята работа и ще Ви докладвам, за да вземете решение. 

Искам да Ви информирам, че на следващо заседание на Надзорния съвет на 

НЗОК ще Ви представя цялата информация във връзка с Решение № РД-

НС-04-98 от 24.09.2020 г. за предприемане на действия за закупуване на 

имот за нуждите на НЗОК – РЗОК Кърджали. Колегите оформят 

документите и в кратки срокове ще Ви бъдат представени. 
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ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Г-жо Начева, това ли е за днес? 

ЖЕНИ НАЧЕВА: Това е, благодаря на всички за участието.  

Заседанието приключи в 18.05 часа 

 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НА 

НАДЗОРНИЯ СЪВЕТ НА НЗОК: 

 

ЖЕНИ НАЧЕВА 
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